
RADA MIASTA 
BIELSK PODLASKI 

17-100 Bielsk Podlaski 
ul. Mikołaja Kopernika 1 

 
Br.0012.2.8.2023           
 

Protokół Nr 56/23 

z posiedzenia Komisji do spraw Inwestycji, 

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego 

oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego Miasta Rady Miasta Bielsk Podlaski 

z dnia 24 października 2023 r. 

  

Posiedzenie Komisji odbyło się w budynku przy ul. Kopernika 3 (sala - II piętro). Obrady rozpoczęto o 

godzinie 1130, a zakończono o godzinie 1205. W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji – Piotr 

Wawulski, Wiceprzewodniczący Komisji – Piotr Ostaszewski, Członkowie Komisji – Bierżyn Paweł, Charyton 

Stanisław, Falkowski Emil, Grabowska Maria, Grodzki Krzysztof, Grygoruk Krzysztof, Hryniewicki Tomasz, 

Sulima Tomasz, Zawacka-Prystupa Irena, Żukowski Artur Maciej oraz Burmistrz Miasta – Jarosław 

Borowski, Skarbnik Miasta – Anna Szkoda i Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych – 

Jarosław Kubajewski.  (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do papierowej wersji protokołu). 

 

Do pkt. 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył posiedzenie Komisji i powitał wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu. Poinformował, że dzisiejsze posiedzenie jest transmitowane w czasie rzeczywistym i poprosił o 

nieupublicznianie danych osób trzecich, ani danych wrażliwy. Poinformował, że na Komisji Oświaty było 

głosowane czy komisja zgadza się na transmisję, ale osobiście takiego głosowania nie będzie przeprowadzał z 

tego względu, że nie ma żadnych podstaw do tego, żeby takie głosowanie przeprowadzać.  

 

Do pkt. 2 

Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski przedstawił porządek posiedzenia podany w zawiadomieniu i 

otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.   

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

i poddał pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia.  

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz 

Hryniewicki, Piotr Ostaszewski, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej 

Żukowski 
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Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski poinformował  

o wyniku głosowania i stwierdził, że zaproponowany porządek obrad został przyjęty. 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr 55/23 z posiedzenia Komisji w dniu 19 września 2023 r. 

4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski.  

5. Informacja o stanie zaawansowania inwestycji miejskich zaplanowanych do realizacji na 2023 r. 

6. Informacja dotycząca bezpieczeństwa komunikacyjnego na ulicach miasta. 

7. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne.  

 

Do pkt. 3 

Przyjęcie Protokołu Nr 55/23 z posiedzenia Komisji w dniu 19 września 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. Zwrócił się z pytaniem 

czy ktoś ma pytania lub uwagi do projektu protokołu Nr 55/23 z dnia 19 września 2023 r.? 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowym punkcie i poddał pod głosowanie projekt protokołu Nr 55/23 z posiedzenia Komisji w dniu 

19 września 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie Protokołu Nr 55/23 z posiedzenia Komisji w dniu 19 września 2023 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz 

Hryniewicki, Piotr Ostaszewski, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej 

Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że protokół Nr 55/23 z posiedzenia Komisji w dniu 19 września 2023 r. został przyjęty.   

 

Do pkt. 4 

Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Bielsk Podlaski w roku szkolnym 2022/2023. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poinformował, że komisja zapoznała się z przedmiotową informacją.  
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz 

Hryniewicki, Piotr Ostaszewski, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej 

Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Paweł Bierżyn, Emil Falkowski, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Stanisław Charyton, Maria Grabowska, Tomasz Hryniewicki, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2023-2036. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2036.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Paweł Bierżyn, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena 

Zawacka-Prystupa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Charyton, Tomasz Hryniewicki, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości..  

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Tomasz Sulima, Irena Zawacka-Prystupa 

PRZECIW (2) 

Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz 

Hryniewicki, Piotr Wawulski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że głosowanie nad przedmiotowym projektem uchwały nie przyniosło rozstrzygnięcia.   

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Paweł Bierżyn, Tomasz Sulima, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

PRZECIW (1) 

Piotr Ostaszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Piotr 

Wawulski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w mieście Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz 

Hryniewicki, Piotr Ostaszewski, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej 

Żukowski 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na czas 

nieoznaczony. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na czas nieoznaczony..  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Piotr Ostaszewski, Tomasz Sulima, 

Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podał wyniki głosowania 

i stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Do pkt. 5 

Informacja o stanie zaawansowania inwestycji miejskich zaplanowanych do realizacji na 2023 r. 

(informacja stanowi załącznik nr 2 do papierowej wersji protokołu) 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. Zapytał czy Pan 

Kierownik chciałby coś dodać od siebie? 

 

Kierownik Referatu Izp – Jarosław Kubajewski poinformował, że generalnie przygotowywana jest 

dokumentacja. Większość inwestycji idzie zgodnie z planem. Przygotowywane są dokumenty do ogłoszenia 

przetargów na dokumentację siedmiu ulic. Jest przygotowywany przetarg na ul. Prusa, ul. Złotą, ul. Kolejową 

i ul. Cegielnianą.  

 

Członek Komisji Artur Maciej Żukowski stwierdził, że ma pytanie odnośnie ul. Niecałej – co było powodem 

przesunięcia terminu na koniec listopada?  

 

Kierownik Referatu Izp – Jarosław Kubajewski odpowiedział, że był problem na łączniku między ul. Żurawią, 

a ul. Orzeszkową. Tam było przyłącze, które kolidowało z deszczówką. Należało to przebudować i wykonać 

nowe przyłącze. Drugi problem dotyczył tego, że trzeba było wykonać dwie odwodne studzienki przy ul. 

Prusa, na łączniku z ul. Długosza, żeby odprowadziło całą wodę.  

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk stwierdził, że w temacie uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej 

cały czas czekamy na termin. Czy jest jakiś określony termin i czas tej decyzji? Czekamy już chyba od czerwca 

i cały czas to się przeciąga. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski odpowiedział, że nie ma terminu, Urząd dostanie odpowiedź jak 

zostaną sprawdzone wszystkie dokumenty i będzie można z pełną świadomością stwierdzić czy wszystko 

było zrobione dobrze, czy może coś było zrobione źle i wtedy wskazać. To był duży projekt na ponad 90 

milionów zł i jest sprawdzany od A do Ż.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i stwierdził, że Komisja zapoznała się z przedmiotową informacją. 
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Do pkt. 6 

Informacja dotycząca bezpieczeństwa komunikacyjnego na ulicach miasta.  

(informacja stanowi załącznik nr 3 do papierowej wersji protokołu) 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.  

 

Członek Komisji Emil Falkowski zwrócił uwagę na problem z widocznością przejścia dla pieszych na ul. 

Mickiewicza przy Szkole Podstawowej Nr 4, za skrzyżowaniem z ul. Widowską. Przy przejściu po lewej stronie 

rosną dwa drzewa, które ograniczają widoczność. Dzieci, które chcą przejść na drugą stronę ulicy muszą się 

wychylać do przodu, żeby zobaczyć czy coś jedzie, a pojazdy często nie przepuszczają tam pieszych. Radny 

poprosił o ścięcie tych drzew.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski odpowiedział, że zgłoszenie zostanie przekazane do Podlaskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo to jest ich pas drogowy i oni mogą jedynie w tym pasie drogowym 

prowadzić prace polegające na przycinaniu i usuwaniu drzew. 

 

Członek Komisji Artur Maciej Żukowski odnosząc się do stanu inwestycji na ul. Orlańskiej, w informacji jest 

enigmatycznie napisane, że inwestor oczekuje na towar.  

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zwrócił uwagę, że jesteśmy już w punkcie dotyczącym 

bezpieczeństwa komunikacyjnego.  

 

Kierownik Referatu Izp – Jarosław Kubajewski odpowiedział, że wykonawca oczekuje jeszcze na słupy, ale 

generalnie kostka jest przygotowana, krawężniki są układane, odwodnienie też jest przygotowywane.  

 

Członek Komisji Emil Falkowski poprosił o udostępnienie radnym nowego projektu ładu komunikacyjnego 

skrzyżowania ul. Żwirki i Wigury z ul. Mickiewicza, gdy Urząd Miasta już będzie w posiadaniu ww. projektu. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski odpowiedział, że przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej 

zlecił Podlaski Zarząd Dróg Wojewódzkich. Jak poprosimy i oni przyślą nam te rozwiązania, to zostanie to 

przekazane radnym. Natomiast liczy się z tym, że będzie spotkanie konsultacyjne i na tym spotkaniu będzie 

przedstawiona prezentacja rozwiązań, które projektanci przewidują na tym skrzyżowaniu, bo to jest dosyć 

kłopotliwe skrzyżowanie. Jeżeli miałaby nastąpić przebudowa skrzyżowania, to chciałby, żeby obecne 

problemy zniknęły. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zgłosił następujące uwagi zgłoszone przez mieszkańców: 

 Znak pionowy „STOP” na wyjeździe z ul. Plac Ratuszowy (przy dawnej drogerii „Hera”) jest mało 

widoczny, przez co wielu kierowców nie zatrzymuje się w tym miejscu i dostaje mandaty. Radny poprosił 

o namalowanie znaku poziomego „STOP” w celu poprawy widoczności ww. znaku. 

 Znak pionowy z zakazem zatrzymywania się znajdujący się na wjeździe z ul. Mickiewicza w ul. 

Kazanowskiego jest prawdopodobnie ustawiony na złej wysokości (za wysokiej), przez co znak może być 

niewidoczny dla kierowców wjeżdżających na ten teren. Radny poprosił o sprawdzenie tej sprawy.  

 Radny poinformował również, że mieszkańcy chwalą nakaz skrętu w prawo z uliczki osiedlowej na 

wysokości ul. Mickiewicza 56-58 (na wysokości oddziału banku PKO BP) w określonych godzinach. 

Mieszkańcy proszą, aby zastosować to samo rozwiązanie na skrzyżowaniu przy wyjeździe z ul. 
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Poniatowskiego w kierunku ul. Mickiewicza. Radny poinformował, że w tym miejscu często tworzą się 

korki w godzinach dziennych, kiedy rodzice odwożą dzieci do pobliskiej Szkoły Podstawowej Nr 3. 

 

Przewodniczący Komisji dodał, że przydałaby się debata z udziałem policji, wydziału ruchu drogowego i 

radnych, ogólnie fachowców znających nasze miasto. Radni nie widzą pewnych rzeczy i zachowań, a gdyby 

taka debata się odbyła, to można uwzględnić wniesione uwagi, które by dało się zrobić jakimś niedużym 

kosztem i usprawnić ruch w naszym mieście. Ruch w mieście około godziny 8:00 to jest tragedia.  

 

Członek Komisji Emil Falkowski zgodził się ze stwierdzeniem Przewodniczącego Komisji, że taka debata 

powinna się odbyć. Przypomina sobie, że jak powstała filia WORD w Bielsku Podlaskim, to dyrektor i 

egzaminatorzy nadzorujący zobowiązali się, że będą nam pomagać, uczestniczyć w konsultacjach, a chyba 

ani razu nie było żadnych konsultacji. Nie wie też czy WORD przeprowadza jakieś akcje w szkołach. Jeżeli 

nie, to trzeba z tym wystąpić.  

 

Członek Komisji Artur Maciej Żukowski zwrócił uwagę, że często rozmawiano na temat niedoświetlonych 

przejść dla pieszych. Zapytał czy Miasto nie rozważało pomalowania przejść na biało-czerwone pasy? To się 

znakomicie sprawdza na ul. Widowskiej i nie tylko. Takie przejście jest widoczne z daleka. Druga sprawa – w 

sprawozdaniu ul. Mickiewicza występuje jako teren zagrożony wypadkami komunikacyjnymi i innymi 

zagrożeniami. Poprosił o wsparcie akcji budowy przejść dla pieszych i ciągu pieszego oraz oświetlenia drogi 

rowerowej na ul. Mickiewicza od numeru 200 do cmentarzy. Tam są domy po lewej stronie i nie ma 

przejścia dla pieszych, a tam na mapie zagrożeń bardzo często jest zaznaczane przekroczenie szybkości w 

tym miejscu. Skądinąd wie, że będzie pisana petycja w tej sprawie. Czy to da jakiś pozytywny skutek? 

Zobaczymy. 

 

Członek Komisji Stanisław Charyton zwrócił uwagę na przejście dla pieszych na ul. Mickiewicza przed 

skrzyżowaniem z ul. 11 Listopada. Jadąc z kierunku dworca, tam stoi słup elektryczny i jak ktoś postawi 

samochód, to przejście jest praktycznie niewidoczne. Bywają przypadki, że jak kierowca w ostatniej chwili 

kogoś zauważy na przejściu, to odbija w lewo. Nie wie czy przeniesienie słupa jest realne, ale mieszkańcy 

niejednokrotnie zwracali mu na to uwagę. Przypomniał również, że kiedyś był zgłaszany temat zastawiania 

chodnika stanowiącego dojście do Przedszkola nr 5 od ul. 3 Maja. Komendant obiecał, że tym się zajmie, była 

interwencja. Przypomniał, że apelował o to, żeby nie karać kierowców tylko pouczyć, ale jak policja tam 

pojechała to wypisano kilka mandatów i na tym sprawa się skończyła, a chodnik dalej jest zastawiany. Piesi 

zmuszeni są iść środkiem drogi, bo czasami praktycznie nie ma możliwości wejść na ten chodnik. Wtedy 

kierowcy trąbią, piesi się denerwują i tak to wygląda.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski podziękował za zgłoszenie miejsc wymagających pewnej interwencji. 

Jak radni słusznie zauważyli, zdecydowana większość tych sytuacji dotyczy ul. Mickiewicza, a więc na takiej 

debacie powinien pojawić się zarządca tej ulicy, a więc przedstawiciele Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, żeby oni też to poczuli. „Koszula bliższa ciału” – jeżeli ta osoba będzie na miejscu i usłyszy o 

tych wszystkich problemach, to zachowa się inaczej. Odpowiadając na wypowiedź radnego Żukowskiego 

odnośnie petycji, zasugerował radnemu, żeby petycję kierować od razu do Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i do wiadomości Urzędu Miasta. Jeżeli Urząd Miasta dostanie tą petycję, to zgodnie z 

właściwością musieliby ją przekazać do PZDW, a to już będzie tydzień czasu straty. Dodał, że osobiście 

mógłby się pod taką petycję podpisać, o ile składający petycję będą tego chcieli. Wie, że to jest tam 

potrzebne, natomiast powtarzanie PZDW, że po drugiej stronie nie ma chodnika i dlatego nie zrobi się 

przejścia, to my dziesięć razy będziemy mówili, żeby te przejście zrobić i za jedenastym razem posłuchają i 
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zrobią to. Przypomniał, że ostatnio podpisywał się również pod petycją w sprawie zrobienia ścieżki 

rowerowej z Bielska Podlaskiego do Brańska. Była to inicjatywa mieszkańców Grabowca, żeby wzdłuż drogi 

66 powstała taka ścieżka. Pod petycją podpisała się również Pani Wójt, Wójt Brańska i Burmistrz Brańska. 

Odnośnie kwestii przenoszenia słupów – chcemy, żeby przejście było doświetlone, ale słup nam przeszkadza. 

Dzisiaj są już technologie, które pozwalają ustawić ten słup w nieco innym miejscu i zrobić wysięgnik do 

oświetlania, ale ta ulica nie jest w naszej jurysdykcji. Musi być dobra wola ze strony innych podmiotów. 

Zwrócił uwagę, że po sąsiedzku, jak wychodzimy z tego budynku, mamy przejście między ul. Kopernika 3-5. 

Jak są samochody na parkingu, to w ogóle nie widać czy ktoś tutaj się zbliża do przejścia i nad tym też trzeba 

pracować. Poinformował, że już raz się spotkał z właścicielem obiektu obok, czy nie zrezygnowałby z jednego 

miejsca parkingowego przy samym przejściu. W odpowiedzi właściciel powiedział, że pochyli się nad 

tematem, ale dla niego też miejsce jest potrzebne, bo ma klientów, którzy chcą z tego korzystać.  

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski przypomniał, że o tym przejściu mówił po zakończeniu inwestycji. 

Wtedy nawet nie dostał odpowiedzi, że to przejście jest niebezpieczne, a to zgłaszają mieszkańcy. Osobiście 

przeprowadza tędy córkę i też widzi, że jest tutaj zagrożenie. Cieszy się, że Pan Burmistrz też zwrócił na to 

uwagę, ale trzeba było o tym myśleć przy tej inwestycji. Przecież ta szkoła była wcześniej, nie powstała w tym 

roku. Dzieciaki chodzą też na osiedle. To jest naprawdę niebezpieczne przejście i nie daj Boże zareagujemy 

dopiero jak dojdzie tam do tragedii. Można nie reagować na jakieś nasze pisma ale jeżeli chodzi o 

bezpieczeństwo, to nie powinno być żadnej polityki.  

 

Członek Komisji Tomasz Hryniewicki poprosił o zwrócenie uwagi zarządcy drogi o potrzebie stworzenia 

przejścia dla pieszych na ul. Brańskiej. Mieszkańcy, w tym dzieci, muszą przejść na drugą stronę ulicy na 

przystanek przy pętli autobusowej, a ostatnie przejście dla pieszych znajduje się na wysokości sklepu 

„Arhelan”, który znajduje się w znacznej odległości od przystanku. Radny zaproponował, aby utworzyć nowe 

przejście np. na wysokości stacji Orlen lub firmy Danwood. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zamknął dyskusję 

w przedmiotowej sprawie i stwierdził, że Komisja zapoznała się z przedmiotową informacją. 

 

Do pkt. 7 

Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie. 

 

Członek Komisji Tomasz Hryniewicki przypomniał, że rok temu prosił o ustawienie słupków odblaskowych 

przy wjeździe w ul. Gajową od strony ul. Dubiażyńskiej. Mieszkańcy zgłaszają, że jest to teren częściowo 

nieoświetlony i w okresie jesienno-zimowym łatwo jest przegapić wjazd w ul. Gajową. Słupków jeszcze nie 

ma, a zaraz znowu będzie okres zimowy. Druga sprawa dotyczy parkingu za budynkiem ul. Kopernika 3, ten 

temat już był przerabiany, część radnych pytała o to Pana Burmistrza. Burmistrz deklarował, że podczas 

modernizacji ul. Kopernika będzie robiony tutaj ten parking. Ostatnią argumentacją Burmistrza było to, że 

tutaj mogą wjeżdżać maszyny budowlane. Z tego co wie, tutaj znajduje się tylko biuro, a bazy tych sprzętów, 

maszyn są poza miastem, więc dlaczego dalej nie ma tego parkingu? Tym bardziej, że mamy tutaj 

przedszkole, będziemy mieć kolejne rzeczy. Taki parkingu ułatwiłby dojazd rodzicom, radnym i wejście 

suchym butem do budynku.  
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Burmistrz Miasta Jarosław Borowski odpowiedział, że według kosztorysów, koszt wykonanie parkingu za 

budynkiem przy ul. Kopernika 3 to prawie pół miliona złotych. Jest to rozpatrywane przy konstrukcji budżetu 

na rok 2024 i aktualnie jest na liście rezerwowej. W tym roku nie mieliśmy pół miliona zł, żeby można było to 

zrobić. Radny słusznie zauważył, że tutaj jest biuro budowy i mogą się pojawiać inne pojazdy. Niemniej 

jeszcze porozmawiają z najemcą jak wygląda sytuacja i czy faktycznie nie przyjedzie tutaj nic ciężkiego, bo też 

mieszkańcy zgłaszają, że pojazdy budowy jeżdżą po drogach, na które nie wyrażaliśmy zgody i je niszczą. 

Mamy podpisane umowy na to, że mogą korzystać z ulicy na przykład zamiejskiej i tę ulicę mają doprowadzić 

do stanu przejezdności. Natomiast nigdy nie występowali o to, żeby jeździć np. po ul. Obwodowej, a tą ulicą 

jeździ sprzęt ciężki. Co z tego, że dwa tygodnie temu zrobiliśmy wyrównanie, skoro ten ciężki sprzęt jeździ i 

po tych robotach już nie widać żadnego efektu. Jest zrobiona dokumentacja, jest pozwolenie na budowę, 

więc tak naprawdę pozostaje kwestia tylko i wyłącznie znalezienia finansów, żeby te miejsca parkingowe za 

budynkiem powstały.  

 

Członek Komisji Stanisław Charyton zwrócił uwagę, że firma, które wynajmuje te pomieszczenia jest bogata. 

Kiedy firma ubiegała się o wynajem pomieszczeń i ewentualne parkowanie, to można było porozmawiać z 

nimi. Może niekoniecznie, żeby zrobić tam plac z prawdziwego zdarzenia, ale mogliby dowieźć kruszywo, 

wyrównać ten plac. Przecież oni mają materiały, żeby to zrobić. Jednocześnie chciałby poruszyć temat 

przejścia na ul. Poświętnej. Kiedyś już ktoś zgłaszał ten problem, że tam praktycznie nie ma przejścia, a 

mieszkańcy idą tamtędy na targowicę i trzeba praktycznie iść do końca ul. Poświętnej, żeby przejść. Przy 

rozważaniu spraw bezpieczeństwa warto byłoby przyjrzeć się bliżej ul. Poświętnej, czy nie byłoby wskazane, 

żeby w którymś miejscu powstało dodatkowe przejście.  

 

Członek Komisji Tomasz Hryniewicki odpowiadając Burmistrzowi Miasta stwierdził, że za drzwiami do tego 

budynku stoi takie archaiczne urządzenie zrobione z trzech szczotek z miejscem na but, żeby można było je 

sobie całe wyczyścić. Podejrzewa, że gdyby porozmawiać z firmą, to może by coś nam wyrównali, może 

wysypaliby jakiś destrukt, jakieś kruszywo, tak żeby to utwardzić do czasu, kiedy znajdą się na to pieniądze. A 

jak już te pieniądze się znajdą to wystarczy wstawić znak z ograniczeniem pojazdów do 3,5 tony i to 

wszystko.  

 

Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zwrócił się z prośbą o posprzątanie ścieżki rowerowej w kierunku 

miejscowości Dubiażyn. Radny zwrócił uwagę, że zalegające liście stwarzają zagrożenie dla rowerzystów.  

 

Członek Komisji Maria Grabowska zwróciła się z prośbą o sprzątnięcie ul. Białostockiej z zalegających liści, 

które pospadały z pobliskich jesionów.  

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski zwrócił się z prośbą o naprawę nawierzchni ul. Złotej i ul. Błękitnej.  

 

Przewodniczący Komisji Piotr Wawulski podziękował wszystkim uczestniczącym za udział w 

posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

Na powyższym protokół zakończono. 
Protokół sporządził: 
Piotr Wawulski 

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji,  
Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego,  

oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 
Piotr Wawulski 


